
Referat 

Møde i bestyrelsen for Dansk Bjerg- og Klatreklub 

Torsdag den 20. juni klokken 18-21 

 

  

1. Godkendelse af dagsorden 

 

Dagsorden blev godkendt med to tilføjelser under eventuelt:  

 

• Udendørs boulder  

• Klubtøj til konkurrencer 

 

 

2. Punkter til orientering  

• Økonomiopfølgning v/Jan (bilag 1a & 1b)  

Klubben har fortsat en fornuftig økonomi. Der var et lille underskud i maj 

måned, men mindre end budgetteret. Indtægterne ligger fortsat lidt højere 

end budgetteret. 
  

• Nyt fra trænerudvalget (Susanne) 

Susanne præsenterede det nye program der indeholder væsentligt flere 

træningstilbud efter sommerferien – især til klubbens børn og unge. Der bliver 

afholdt informationsmøder for forældre og klubben udsender derudover 

skriftlig information til forældre med børn på hold. Der er ansat flere trænere – 

herunder trænerteam til talentarbejdet en trænerleder og en tidsbegrænset 

projektansat til de mange opgaver. Klubben er tildelt 80.000 kroner fra Team 

Copenhagen som støtte til arbejdet i 2019. 

 

Filip bemærkede at det var vigtigt med kommunikation om ansættelser. 

Klatremiljøet er lille og ansættelser af nærtstående og/eller medlemmer af 

bestyrelsen eller frivillige udvalg kan og skal ikke altid undgås, hvis det 

forhindrer at klubben ansætter de bedst egnede kandidater. Men det kræver i 

hvert tilfælde kommunikation, så der er åbenhed om baggrunden.   
 

• Status for arbejde med sikkerhed i Blocs & Walls 

Sikkerhedsudvalget har holdt en række møder om sikkerheden ved klatring i 

Blocs & Walls.  

 

Udvalget har på baggrund af blandt andet konkrete ulykker og nær ved 

ulykker samt driftens iagttagelser af situationer i hallen, der kan føre til farlige 

situationer, drøftet husorden, retningslinjer og regler for klatrepraksis i hallen 

registrering af brud på ordens- og sikkerhedsregler, sanktioner (herunder ved 

gentagne hændelser eller manglende efterlevelse af personalets 



anvisninger), sikringsmetoder. Der har desuden været afholdt møder med 

Mitchell Jagd hvor man blandt andet har drøftet kollisionsfare ved fald fra 

lavere slynger, manglende forståelse (også hos erfarne klatrere) af 

dynamikken ved fald samt fald hvor der er fare for at tippe rundt.  

 

Udvalget vil på baggrund af drøftelserne fremkomme med anbefalinger – 

herunder anbefalinger til bestyrelsens vedtagelse – samt udkast til reviderede 

regler og husorden.  
 

• Kaosvæggen i B&W 

Klubben havde modtaget et tilbud på udretning af knækket i kaosvæggen. 

Buddet var højere and man havde forventet og træningsfacilitets-udvalget 

overvejede hvilke muligheder man havde for en billigere løsning.  
 

• Status Amager Bakke 

Arbejdet med klatrevæggen på Amager Bakke går fremad, men ikke så 

hurtigt som forudset. Som det ser ud nu, vil væggen tidligst kunne åbne i 

slutningen af August. 

 

Klubben har sat kurser og tests op i Sundholm og kurserne udbydes via 

klubbens booking system og kan findes via både klubbens og blocs & walls 

hjemmeside. Derudover udbyder vi flerrebs-workshop i Blocs & Walls i 

sommerferien og multi-pitch kursus på Bornholm on the Rocks i August. 

 

 

 

3. Punkter til beslutning 

• Opgradering af Sundholm til holdtræning 
Bestyrelsen støttede et forslag om at lægge relevante dele af klubbens 
holdtræning (for eksempel en andel af et holds træningsgange)  i 
Sundholm og at afsætte midler i størrelsesordenen 300.000 kroner til 
indkøb af greb, rutebyg med videre med henblik på at skabe attraktive 
træningsmuligheder i hallen. Samtidig ville klubben søge om midler til 
medfinansiering fra DGI og DIFs foreningspulje. Aktiviteterne vil 
supplere ikke erstatte de nuværende aktiviteter i hallen (alpine teknikker, 
dry tooling, multipich kurser mv.).  
 
På mødet pegede Mads Wied (på vegne af driften) på, at der forud for 
iværksættelse var behov for en gennemgang af sikkerheden med 
henblik på eventuelle behov for afskærmninger af bjælker, retningslinjer 
for rutebyg af ruter til træningsformål mv. så træningsaktiviteter i hallen 
kan ske forsvarligt.  
 
Bestyrelsen var enig – bygning af ruter i sundholm afventer således en 
gennemgang af hallen som vil blive foretaget sidst i juli/ først i august af 



klubbens træningsledelse og driftens ansvarlige for rutebyg.  
 
Martin pegede derudover på behov for varmepumper i hallen.  
 
 

• Anskaffelser under Sundholm-udvalget 
Bestyrelsen tiltrådte sundholmudvalgets oplæg om anskaffelser inden 
for eget budget, idet placering af den påtænkte ”træstamme” til 
drytooling dog skal aftales med træningsleder og rutebyg så 
træstammen ikke kommer til at blokere for aktiviteter i forbindelse med 
den påtænkte anvendelse af Sundholm til holdtræning. 
  

• Projektansættelse til ny-væg arbejde 
Bestyrelsen tiltrådte forslag om en projektansættelse til at koordinere og 
stå for projektarbejdet med ny væg i Blocs & Walls. Bestyrelsen var enig 
om behovet for fremdrift i arbejdet.  
 

• Støtte til klippeklatringsinstruktørkurser 
Foranlediget af en konkret henvendelse behandlede bestyrelsen et 
forslag om støtte til deltagernes egenbetaling ved 
klippeklatreinstruktørkurser.  
 
Bestyrelsen var indstillet på at støtte klubmedlemmers deltagelse i 
udendørs instruktørkurser, men ønskede en politik på området forud for 
konkrete beslutninger om tildeling af støtte. En efterfølgende skriftlig 
procedure førte ikke til enighed om en politik på området. Et forslag til 
beslutning vil derfor blive sat på dagsordenen for bestyrelsens møde i 
August.  
 

 

4. Punkter til drøftelse 

• Ny hjemmeside – Model og videre arbejde v/Peter & Diana (note 3) 

Bestyrelsen drøftede et oplæg fra Diana og Peter om at klubben selv opretter 

en ny hjemmeside for DBKK/Blocs&Walls via squarespace.com. De 

demonstrerede et eksempel på hvordan en side kunne se ud.  

 

Filip foreslog at man tog kontakt med brugere som ligner os for at høre deres 

erfaringer med sqarespace. 

 

Diana og Peter ville mødes med driften for at drøfte skriftlige bemærkninger 

fra driften til oplægget. Der var enighed om at klubben skal have én 

hjemmeside som dækker alle områder af klubben, men også at hensynet til 

driften af Blocs & Walls og sidens tilgængelighed for nye interesserede 

klatrere vil være afgørende vigtig i udformningen.  

 

http://squarespace.com/


Punktet tages på dagsorden på bestyrelsens møde til August. 
 

• Bestyrelsesseminar 1. september – formål og indhold V/ Morten 

 

Følgende emner blev nævnt: 

 

o Hybridorganisation professionel/ frivillig. Samarbejde og gråzoner 

mellem frivillig og professionel organisation.  

o Klubfølelse, identitet og klubstemning – DBKK har mange tilbud til 

medlemmerne. Hvordan styrker vi klubfølelse og klubidentitet?  

o Bestyrelsen er ved at være i mål med mange af initiativerne i den 

udviklingsplan vi første gang lavede i 2017. Hvad skal vores store mål 

for klubben være for de næste år? 

 

Morten efterlyste ideer til en god moderator. Filip foreslog at vi fik oplæg fra 

en klub der havde arbejdet med klubfølelsen og samtidig havde en 

professionel drift – f.eks. Brøndby IF 

 

Vi prøver at finde et sted uden for B&W til at afholde seminaret.  

 

 

 
 

5. Eventuelt  

 

• Udendørs boulder  

Enighed om at vi tager spørgsmålet om betaling for brug af den udendørs boulder op på næste 

bestyrelsesmøde i August.  

 

• Klubtøj til konkurrencer 

Susanne informerede om et ønske fra trænerudvalget om klubtøj til konkurrencebrug. Der var 

forslag om at driften tager fat i relevante sponsorer / udbydere.  

 

 

 


